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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Biztonságos –e a kínai Huawei cégre bízni a hazai 5G 
hálózat kiépítését? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

A napokban jelentette be Szijjártó Péter külügyminiszter éppen Kínában, hogy Magyarországon a 
kínai Huawei telekommunikációs cég közreműködésével épül ki az ötödik generációs 
mobiltávközlési hálózat. Ez a megbízás a legmodernebb telekommunikációs hálózat kiépítésére 
azért is furcsa, mert a kínai óriás céget az Egyesült Államok évek óta azzal vádolja, hogy különféle 
eszközeiben kémkedésre alkalmas komponensek találhatóak, amelyekkel az eszközök Kínába 
tudnak továbbítani fontos, akár titkos adatokat. A helyzet annyira feszült, hogy az Egyesült Államok
szó szerint kereskedelmi háborúba kezdett a kínai cég ellen. Európában is többen aggodalommal 
figyelik a cég terjeszkedését. Az Európai Bizottság szerint fokozott biztonsági kockázatokat rejt a 
harmadik országbeli – így különösen kínai- vállalatok részvétele az ötödik generációs 
mobiltávközlési hálózatok kiépítésében.

Biztonsági megfontolásokból az Egyesült Államok és Ausztrália már kizárta az 5G hálózatok 
fejlesztéséből a Huawei-t, leszögezve, hogy Peking kémkedésre használhatja fel a vállalat 
berendezéseit, mert a kínai jogszabályok ezeket a cégeket együttműködésre kényszerítik a helyi 
hírszerzéssel.

Mindezek ellenére hazánk mégis a kínai óriás cég segítségét veszi igénybe várhatóan 
szembehelyezkedve az világszintű trendekkel. Ez a cselekedet sok aggályt felvet főként hazai adat 
és információsbiztonsági szempontból és várhatóan szövetségi politikánknak sem tesz különösen 
jót.

Tisztelt Miniszter úr!



Mindezekre tekintettel kérem, hogy az alábbi kérdésekre szíveskedjék választ adni:

Miért ennyire fontos, hogy hazánkban a Huawei jusson lehetőséghez a hálózat kiépítésében? 

Nem tartja –e biztonsági szempontból aggályosnak a miniszter bejelentését, miszerint hogy 
Magyarországon a kínai Huawei telekommunikációs cég közreműködésével épül az 5G-s hálózat? 

Biztonságban lesznek –e a hazai telefonhasználó magánszemélyek, sőt állami szervezetek adatai, 
információi? 

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2019. november 06.

Tisztelettel,

Dr. Lukács László György
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